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Zaaknummer: 415113 

Vragen van statenlid Ger van Unen (SP) ingevolge artikel 44 reglement van orde 

AANHANGSEL 
tot de notulen van de Provinciale Staten van Zeeland 2024 nummer 83. 

Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake 
hoogspanningsleidingen door het Zeeuwse landschap voor het 
transport van elektriciteit geproduceerd door zon, wind en kernenergie: 

(ingekomen: 5 maart 2024) 

Vragen aan Gedeputeerde Staten Antwoorden van Gedeputeerde Staten 
1. Is er nog genoeg ruimte op het Zuid West 380
kV net beschikbaar om alle geplande elektriciteit
in de jaren 2031 -  2040 te kunnen transporteren?

1. De mate waarin capaciteit op het net in de
toekomst beschikbaar blijft is afhankelijk van
keuzes die het Rijk maakt omtrent onderwerpen
zoals aanlandingen wind op zee en kernenergie.

TenneT voert onderzoek uit waarbij meer 
duidelijkheid gecreëerd moet worden over de 
inpassingen van alle verschillende onderwerpen, 
recent is bijvoorbeeld het rapport ‘Analyse 
netinpassing nieuwe kerncentrales’ gepubliceerd 
waarin zij de inpassing van kerncentrales op het 
net in 2035 hebben onderzocht.  

Er bestaan echter nog te veel onzekerheden, 
zowel binnen het eerder benoemde rapport als 
daarbuiten, om definitief te kunnen zeggen wat 
wel en niet ingepast kan worden in de termijn 
2031 – 2040 met of zonder netverzwaring. 

2. Zo niet, op welke wijze zal dat dan volgens de
huidige plannen gaan gebeuren?

2. Gezien de reeds bestaande onzekerheden
heeft het ministerie van Economische Zaken en
Klimaat (EZK) TenneT aangespoord om verder
onderzoek uit te voeren naar de inpassing van
kerncentrales. Hierbij zijn (nog) geen concrete
plannen voor de uitvoer van maatregelen naar
aanleiding van het eerder benoemde rapport
bekend.

3. Wordt daarbij, om het Zeeuwse landschap te
ontzien, de mogelijkheid van
onderzeese/ondergrondse gelijkstroomkabels
overwogen?

3. Zie beantwoording vraag 2. Er zijn (nog) geen
concrete plannen voor de uitvoer van maatregelen
noch van onderzeese/ondergrondse
gelijkstroomkabels.



4. Zo niet, is GS dan bereid om met de betrokken
partijen en de Zeeuwse inwoners over de
alternatieven, zoals onderzeese/ondergrondse
gelijkstroom of minder kerncentrales, in gesprek
te gaan om deze alternatieven alsnog te
overwegen en te onderzoeken?

4. Indien er sprake zal zijn van verder onderzoek
naar onderzeese/ondergrondse
gelijkstroomkabels of de inpassing van
kerncentrales is dit de verantwoordelijkheid van
het Rijk.

In de communicatie richting het Rijk benadrukken 
wij telkens dat transparantie en participatie 
richting regionale overheden essentieel is voor het 
dialoog met de regio en het creëren van 
draagvlak. 

5. Zo niet wat stelt u dan voor? 5. GS spoort TenneT en EZK aan om verder
onderzoek uit te voeren naar de inpassing van de
geplande kerncentrales en de aanlandingen van
wind op zee, aangezien hier op dit moment nog te
veel onduidelijkheden over heersen. Hierbij wordt
(nog) geen voorkeur geuit richting specifieke
maatregelen, zoals onderzeese/ondergrondse
gelijkstroom.

MIDDELBURG, 19 maart 2024 
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